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Bevezető 

BPMP Klaszter 2010. te!én az Új Széchenyi Terv „Gyógyító Magyarország'' Matolcsy féle 

„egészséglpari program" cé!kltGzéselt elfogadva 2011. januárjában az alapító tagok {16 tagvállalat és 

7 magánszemély] által elfogadott Alapító Okirat szerint ke2dte meg a möködését. Idézem ; „A BPMP 

Klaszter segíti, támogatja és kapcsolt klaszterek formájában katalizálja .. Magyarország kiemelten 

fejleszthető és fejlesztendő térségeiben további „gyógyhely" klaszterek létrejöttét. A BPMP Klaszter 

elsősorban a főváros és környéke kiemelt minőségíI kuratív egészségügyi szolgáltatásainak -

gyógyturisztikai cé!U- szervezése, fejlesztése és mOködtetése területén tevékenykedő szervezetek, 

intézmények közötti horizontális és vertikális együttmOkódések feler6sltését szorgalmazza. A helyi 

tudósbázisokra építkezve és a jó helyi adottsdgokat kihasználva o kereslet és kínálat csatornáit 

összehangolva szélesíteni kívánja a nemzetközileg is piacképes minőségi egészségügyi szolgáltatások 

palettáját. E Klaszter e/éf kívánja segíteni a minőségi egészségügyi szolgáltatások iránti, egyre 

növekvő igények kielégítését a nemzetközileg is versenyképes ár / érték arány mentén a kiemelt 

szakmai minőség és o hiánypótló kuratlv egészségügyi szolgáltatások kitörés/pontfoin. „ 

Gazdasági~szakmai környezet ( 2015} 

A hazai egészségügyi gyógyturizmus fejlesztése területén 2015. évben jelentős kormányzati 

előrelépés nem történt. 2015. év egyben a „Széchenyi 2020" következő S éves EU*s pályázati 

periódus első, forrásszegény éve Is volt. 

Az új EU-s pályázati kiírások és források zöme várhatóan 2016. évben lesznek majd csak 

hozzáférhetőek és elsősorban a vidéki fejlesz.tési. projecteket célozzák meg. Sajnálatosan a központi 

régió sakkal kevesebb EU-s forrást használhat majd fel. 

A SZÁZADVÉG Gazdaságkutató Zrt. szervezésében 2015. november 26.~án lehetőségem is nyílt részt 

venni a Széchenyi 2020 uniós pályázatokról „Új pá/yózatok, új lehet6segek" címmel tartott szakmai 

konferencián a Marriott Hotelben. Sz.échenyi 2020 uniós fejlesz.tési programban, ahogy Rákossy 

Balázs az NGM európai uniós források felhasználásáért felelős államtitkár 1 órás előadásában jelezte, 

a korábbinál jóval nagyobb összeg {2700 milliárd Ft) jut a vállalkozások fejlesztésére a 

Gazdaságfejlesztési és Innovációs Operatív Program (GINOP) keretében, azonban a felhasználási 

szabályok is átalakulnak, ugyanis egyre növekvő mértékben jelenik meg a nvisszotérltendő" 

támogatások típusa és a pályázó KKV-knak közbeszerzési eljóráson ls részt kel! venniük. 

Sajnálatos módon a BPMP K\aszterünk szempontjából ez az elkövetkező 4 éves EU-s pályázati időszak 

nem lesz kedvező, hiszen egyrészröt klaszterünk szolgáltatás-centrikus működésével ellentétben a 

GINOP a prototípus előállítást és a termékfejlesztést támogatja, másrészről a tag KKV-ink székhelye 

és működési területe szerint Budapest: teljesen, de a Közép-magyarországi régió is jórészt e G!NOP 

pályázati források fethasználhatóságából kimarad. 

E konferencián résztvevő szakemberek egyöntetűen mególlapftották, hogy az uniós források 

felhasználásának feftételei a következéf 4 éves dklusbon nehezebbekké válnak és féfőr hogy emiatt -

európoj tagá//omj és régiós szinten is- veszítünk majd a projectvonzó képességünkbő/. 



Fenti kedvezőtlen EU-s pályázati forrás-kilátások ellenére Budapest Főváros részére - 2015. évre egy 

-havi lebontású- munkatervet küldtünk át (lsd. csatolva} és a BPMP klaszterünk fővárosi tagi 

képviselőjével Szalay-Bobrovnlczky Alexandra főpolgármester helyettes asszonnyal 2015. augusztus 

24.-én volt szerencsém személyesen is találkozni a Városházán, egyben bemutatkozni, valamint a 

közeljövőbeli orvosi- gyógyturisztikai terveinkről beszámolni. 

Főpolgármester h. asszony közös célunknak nevezte meg a fővárosi gyógyfürdőkre épülő 

mozgásszervi, műtéti és rehabi!!tációs orvosi-gyógyturizmust, valamint a kulturális és sport-turizmus 

felfuttatását is. Abban állapodtunk meg, hogy rendszeresen konzultálunk és közösen várJuk az NGM 

Turizmusért felelős helyettes államtitkárságának a szakmai iránymutatását és konkrét lépéseit ebben 

az ügyben. 

November 18.-án volt az NGM·ben ez a szakmai találkozó, ahová közel 30 -hazai gyógyturizmusban 

érdekelt- KKV, egyetemi és magán eü. szolgáltató, turisztikai és hotel cég képviselőjét valamint 

üavaslatomra) a Fővárostól Szalay B. Alexandra főpolgármester helyettest is meghívták. 

E szerteágazó szakmai megbeszélésen a felek jól körülírták a hazai egészségügyi gyógyturizmust 

feszítő komplex problémák halmazát, egyetértettek a jeten helyzet további „tarthatatlanságával" és a 

mielőbbi konkrét kormányzati stratégiai lépések szükségességével. Az államtitkárság részéről az elvl 

egyetértés megvolt, azonban kijelentették, hogy jelen terveikben még csak a hazai egészségügyi 

gyógyturisztikai piaci helyzet feltérképezése és adatgyűjtés áll. 

Tekintettel arra, hogy 2015. évi BPMP Klaszter Munkatervünket és a klaszterünk által 2014. év végén 

kidolgozott új stratégia irányvonalat, azaz a reaktfv jellegű „szolgáltatóház" koncepciót az NGM-től 

elvárt aktív központi „piac-serkentő" lépésekhez terveztük igazítani, így - ezek hlján- a mi terveink 

megvalósulása is jelentős késedelmet szenved. 

A hazai orvosi-gyógyturizmus ügyében a központi kormónyzat részéről tapasztalt passzivitást 

megerősítette a 2015. őszén Varga Mihály és Balog Zoltón miniszter urakkal volt ~miniszteriális 

szintű- személyes szakmai találkozói, majd e-maif vóftásaim is. 

A külső /bets6 gazdasági és st.akpolitikal okok, problémák és a mi szakterületünkön a következő 4 

évben várható pályázati forrásszerzési nehézségekről szóló negatív kormányzati információk éreztetik 

a hatásukat a tagságunk soraiban, szkepticizmust, aktivitásuk megszűnését kiváltva, amik okán 

tovább folytatódott a régi tagságunk fokozatos lemorzsolódása. 

Ezért, azaz a fenti „passzív" makro-gazdas3gi es szakpolitikai környezetre hivatkozva ·megfelelő 

indok!ásokkal- írásban kértük 2015. év nyarán a ProRegfo majd pedig az NMG Irányító Hatóságától a 

kezdeti ( 2011. évi } klaszter vállalásaink indikátor értékeinek -szerződés módosítással - történő 

csökkentését, amit sajnáfatosan azzal utasítottak el, hogy a ,,fennálló helyzet még javulhat'' 2017.-re, 

ami a vállalásaink teljesülését hozhatja. 

Bár a szakmai működésünk és a project-generA\ásokhoz szükséges környezeti feltételeink 

folyamatosan nehezülnek, tovább folytatjuk a tervezést és project-szervezést a meglévő adottságok 

mentén, elsősorban új, innovatfv versenypiaci szereplők bevonásával. 
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BudaPE'St, 2016. jarn.lál"" 26. 

Összeállította : 
1 1, ' 

/ 

l~-t-c..---;J 
Dr. Uhrik Tibo MSc / BPMP Klaszter managere 
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2015. január 22. csütörtök: BPMP vezetőségi ülés 

2015. február 

2015, március 

2015. április 

2015. május 

2015. június 

• Klaszter menedzser beszámoló a Klaszter eddigi tevékenységéről 

• 2014. év értékelése, konklúziók 

• 2015. év kilátásai, kormányzati tervei 

• Új „reaktív'' stratégia kidolgozása 12015. év 

• Klaszter Beszámoló ismertetése a tagsággal 

• Tájékozódás a Konnányzat és a Főváros gyógyturisztikai céljairól, 

terveiről 

• „Wlagán és állami egészségügyi szolgáltatások harmonizációs 

modellje" tanulmány összeállítása és beadása a Kormányzati szervek 

részére 

• Tájékozódás az NGM gyógyturisztikai céljairól, terveiről (Dr. Rltszinkó 

Ádám) 

• nOrvosi-Gyógyturizmus /2015, mint új gazda.sági kitörési pont„ 

ta11ulmá11y összeállítása és beadása a Kormányzati szervek részére 

• Találkozó a GYEMSZI vezetőségével (Dr. Szentes Tamás) 

• Közgyűlés (ele.h.'tronikus összehívás), tagok tájékoztatása 

• ~,Egészséget Mindenkinek" hotelek és egészségügyi magfu1vállalkozások 

„pilot" együttműködési n1odellje a hazai egészségügyi gyógyturizn1us 

fejlesztéséért (Szakmai előadás: Cserkeszőlő, Bonita Apartn1an Hotel) 

• Találkozó az EMMI vezetőségével ( Balog Zoltán, Dr. Zombor Gábor) 

• Találkozó a Miniszterelnökséget vezető miniszterrel (Lázár János) 

• „ProRcgio" részére 1.sz. Project Fe11ntartási Jelentés összeállítása, 

beadása 

• „ProRegío" részére, majd az NGM IH részére a BPivfP /TSZ szerződés 

módosítási kéreln1ü.nk beadása 

• 06.01/ Keresleti (beteg) oldali szervezési modell indítása: ARYON családsegítő 

szolgálattal sz~ ~i >eg}~Mes (W\vw.aryon.l1u) 

• 06.01 BP~tP srakmai filll"'lllok e!kUldése a Fih-ár<>S új BPMP tagi kép,<iselójének 

• 06. 10./10:00 óra: Találkozó Dr. Ruszinkó Ádám NGM turizmusért felelős h. 

államtitkárával 
2015.jú!ius 

• „Egészséget Mindenkinek" első egészségüg:ir-i-gyógyturizmus „pilot" hotel-project 

indítása ( Royal Hotel, Visegrád) 

2015. augusztus 

• 08.24„ Találkozó Szalay.Bobrovniczky Alexandra föpolg.hel}'ettessel a Főváros új 

BPMP tagi képviselőjével 



• Őszi fő-városi gyóg_,1uri!-.7.tikni konferencia szervezésének clindít<isa ( Fövúros..'ial ) 

2015. július 

• Füvárosi c<,_::ész.;;.égü:.,'}'i -gyógyturisztikai Stratégiai terv (2015-2018) közös 

kidolgo:1.úsa 

o Strat.5giai ·rcr\' tl'iYárnsi kö/g)ülési c!öterh:s:rlésc. clfogadlatósa 

2015. augusztus 

o Budapesti l:gészségügyi-{jyóg) turiz1nus l\..onferencia szcrvc1.0s folytató.sa 

2015. szeptember vagy október 

• f3udapcsti l.:gészségilgyi-Gyóro·turiznius Kont'crencia. lludapest ( \ 1:i.roshúza) 

2015. október 

• NG.\·l r'FóYúros /BP,\'1P: .. Központi H.cgio„ egészségügyi-g)-'Ógyturisztikui stratégia 

1ncg\·alósitásának elin<líLUsa 

• Egészségügyi-gyóg} turis1::tikai ·-konkri:t- projcctck indítása : Uudapesten 

• BP/\IP ·ragtobor7ii.s 

• Elséi .. pilot„ hotel- és gyógyfúr<lü kúra projcct indítása Budapesten 

2015. november 

• l)jabb ,.pilot„ hotel- é~ gyógyfi:irdc."'.) kúra projectck indítá.'ia 13udapestt:n 

• NCii\-·l irányítása nicllctt a l1P-'.\-fP Klaszter innovatiY fejlesztése a Profcssional 

J\clcdicAll Assistance (P~1.-\) inagyar orvosi-gyógyturisztik.aí .. elektronikus piactér'' 

project elökés:1.í1ésc ..!s t)rszó.gos elindítása 

2015. december 

"' Pl\IA project beüzen1elése Budapesten 

• Pl\·lr\ rt--gisztrált és n1Lnósít"1t egi..."szségügyi g) ó~)-·turisztikai szolg<iltatók. valan1int 

bcJf{lldi Cs külfdldi YÓ.s:írlók. ügyfelek toborzásának n1egkezdése az ország központi 

régiójában 

Budapest, 2014. Összeállított.a : 
Dr. Uhrik Tibor fv1Sc. 

BPMP Klaszter managere 



Alulírott 

cégnév: 

székhely: 

adószám: 

NYILATKOZAT 

Dr. Uhrík Tíbor, mint a 

Hyppokrates Consulting Kft. 

1025 Budapest, Felső Zöldmáli út 45. 

13058759-2-41 

képviseletére jogosult ügyvezető ezen nyilatkozat aláírásával kijelentem, hogy a Polgári 

Törvénykönyvről szóló törvény 6:155§ (2) bekezdése szerinti behajtási költségátalány iránti 

igényünkről, illetve annak összegéről az alábbi számlák tekintetében kifejezetten és 

visszavonhatatlanul, ellenérték nélkül lemondunk: 

számla száma kelte összege fizetési határidő fizetési teljesítés 

GU45A0128402 2015.08.25 50.800,- 2015.09.10 2015.09.15 

Egyúttal kijelentjük, hogy Budapest Főváros Önkormányzata {székhelye: 1052 Budapest Városház u. 

9-11., adószáma: 15735636-2-41) által 2015. január 1. és 2015. december 31. között teljesített 

fizetéseket a számlakövetelések tőkeösszegére számoltuk el, annak hiánytalan teljesítésével az 

ügylettel kapcsolatban további követelésünk nincs. 

Dátum: 2016. január 26. 

HYPPOKRATES CONSULMB:szerü aláírás 
t02S Bp., Fe!sdZöldmáll út 45 

A.dóstám· 13058759·2-4;.,.J 


